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 اسماعیل حلالی
 کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

  بوکسور تاریخ ساز ایران 
 لژیونر شد؟ 

بوکسور  شه بخش«،  »دانیال  ایسنا: 
تاریخ ساز تیم ملی که موفق شد در مسابقات 
۲۰۱۹ صربستان نخستین مدال جهانی 
تاریخ بوکس ایران را به دست آورد، اکنون 
به بستن قرارداد با یک باشگاه خارجی در 
بوکس نیمه حرفه ای نزدیک شده است. 
بوکسور المپین ایران که بارها از علاقه خود 
برای حضور در بوکس حرفه ای صحبت 
کرده بود، اکنون برای انجام ۴ بازی در 
بوکس نیمه حرفه ای با یک باشگاه خارجی 
به توافق رسیده است که اگر در بخش های 
جزئی قرارداد خود با طرف مقابل به توافق 
برسد، فعالیت خود را رسما در بوکس 
صورت  در  می کند.  آغاز  نیمه حرفه ای 
قطعی شدن این قرارداد، »دانیال شه بخش« 
یکماه بعد نخستین مبارزه خود را انجام 
خواهد داد تا نخستین قدم در مسیر ورود 
به بوکس حرفه ای را از این طریق بردارد. 
در حال حاضر شه بخش و نهتانی )مربی 
پایه شه بخش( در امارات هستند و مذاکرات 
لازم را با طرف مقابل انجام می دهند. 
ملی پوش ایران به همراه چند بوکسور دیگر از 
کشورهای مختلف برای حضور در تست های 
نهایی باشگاه مذکور در دبی حضور دارند 
و با نظارت مربیان مکزیکی این باشگاه 

توانایی های خود را به نمایش می گذارند.

تیم استقلال پس از باخت در هفته اول 
رقابت ها، در هفته دوم مقابل ملوان به 
برتری رسید. فرشاد فلاحت زاده پیشکسوت 

استقلال در این خصوص صحبت کرد. 
  درباره شرایط استقلال چه نظری 

دارید؟
 آبی پوشان در هفته نخست نمایشی ارائه 
نکردند که چنگی به دل بزند و سه امتیاز را 
تقدیم سپاهان کردند. در نیمه نخست بازی 
با ملوان بندرانزلی هم نمایش چشم نوازی از 
شاگردان ریکاردو ساپینتو ندیدیم، اما در نیمه 
دوم شاهد بازی قابل قبولی بودیم هر چند 
استقلال هنوز کار دارد تا به عیار واقعی خود 
برسد. برتری آبی پوشان به خصوص از زمان 
ورود مهدی قائدی به زمین محسوس شد و 
ضمن اینکه گل دوم را به ثمر رساند. گل سوم 
هم روی خطای پنالتی صورت گرفته بر قائدی 

به دست آمد. 
  شاهد انتقاد از ساپینتو هستیم! 

 در لیگ های معتبر فوتبال اروپا هم کمتر 
تیم مدعی وجود دارد که از همان هفته اول 
نتایج بسیار خوبی بگیرد. در لیگ برتر انگلیس 
لیورپول که یکی از مدعیان اصلی قهرمانی 
است در دو بازی اول فقط دو امتیاز گرفته 
است. منچستریونایتد دو شکست متحمل 
شد چون اوضاع آنچنان جالبی نداشت و تنها 
منچسترسیتی بوده که با قدرت شروع کرده 
است. انتظار زیادی است که بخواهیم استقلال 
از همان ابتدا پرقدرت ظاهر شود و اگر فصل 
قبل هم شاهد بازی های خوبی از سوی آبی ها 
بودیم به خاطر تجربه چندین فصل حضور 
فرهاد مجیدی در کسوت بازیکن و مربی بود.

  وضعت پرسپولیس را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

بدون تردید پرسپولیس در همه حال مدعی 
فتح لیگ برتر شمرده می شود و اگر در یکی دو 
بازی نتیجه مطلوبی نمی گیرد دال بر ضعف 
این تیم نیست. کسب دو تساوی بدون گل در 
آغاز رقابت های این فصل نباید خیال استقلال 
را از رقیب سنتی خود آسوده کند و مطمئن 
باشید یحیی گل محمدی می تواند تیمش را 
در زمره مدعیان نگه دارد. مهره های بسیار 
باکیفیتی در پرسپولیس حضور دارند و به 
مرور زمان شرایط این تیم بسیار خوب خواهد 
شد تا به کورس قهرمانی بازگردد. تیمی که 
شخصیت قهرمانی داشته و در دوره های 
زیادی موفق به فتح جام شده در ادامه راه 
نقاط ضعف خود را پوشش می دهد و امتیازات 

از دست رفته را جبران می کند. 

خارج ازمستطیل سبز

 فرشاد فلاحت زاده: 
 استقلال 

 هنوز کار دارد 
تا به عیار واقعی برسد

خبــــــر
  آرسنال به رکورد ۱۸ ساله  

تیم »ونگر« رسید 
توپچی های لندن با کسب پیروزی برابر 
بورنموث به رکوردی رسیدند که ۱۸ سال 
آرسن. تیم شکست ناپذیر  توسط  پیش 

ونگر رقم خورده بود. تیم فوتبال آرسنال 
با پیروزی 3 بر صفر در خانه بورنموث در 
هفته سوم لیگ برتر انگلیس سومین برد 
متوالی اش در این فصل را کسب کرد. به 
این ترتیب توپچی های تحت هدایت میکل.

آرتتا موفق شدند رکوردی را که آخرین بار 
۱۸ سال پیش توسط آرسنال تحت هدایت 
ونگر-  تیمی که بدون شکست فصل را به 
پایان رساند-  ثبت شده بود، تکرار کنند. 
با این پیروزی آرسنال ۹ امتیازی شد و به 
صدرجدول رده بندی هم صعود کرد. تا الان 
آرسنال تنها تیم فصل جاری جزیره بوده که 

3 برد متوالی داشته است.

آمار پرسپولیس خوب نیست 
 حاشیه ها برای »کریس« ادامه دارد 

وضعیت بغرنج  برنده توپ طلا

امیررضا واعظ آشتیانی درباره اینکه آیا مجمع فدراسیون 
فوتبال می تواند تصمیم بگیرد با توجه به فضایی که برای 
انتخابات پیش رو ایجاد شده و احساس نمی شود رقابت 
خاصی در این انتخابات وجود ندارد، تصمیم به برگزارنشدن 
انتخابات بگیرد، اظهارداشت: باید دید مجمع مطابق اساسنامه 
و آیین نامه انتخابات فدراسیون می تواند چنین تصمیمی 
بگیرد؟ باید اساسنامه بررسی شود تا اگر بنا برشرایطی مجمع 

بخواهد انتخابات را برگزار کند، تا چه زمانی می تواند این کار 
را انجام بدهد؟ آیا مجاز هست که انتخابات را یک تا دو ماه یا 
تا بعداز جام جهانی به تعویق بیندازد؟ اگر چنین موضوعی در 
اساسنامه آمده باشد و مجمع هم درخواست تعویق مجمع 
را بدهد، فیفا هم آن را تایید خواهد کرد. البته باید به یک 
نکته اشاره کنم متاسفانه نامه اخیری که از فیفا و AFC آمده، 
متاسفانه به اعتقاد من مهندسی شده است. سابقه نداشته 

فردی خارج از دبیرکل و رئیس کنفدراسیون و فدراسیون 
جهانی برای چنین موردی و لزوم پاسخگویی درباره اظهارات 
نمایندگان مجلس به یک فدراسیون نامه بزنند. سوال من این 
است با  توجه به اینکه برداشت می  کنم نامه اخیر مهندسی 
شده است، چگونه فیفا و AFC از کمیته بدوی و استیناف که 
تعارض منافع ایجاد کرده اند و سکوت کمیته اخلاق نسبت 
به شکایت من و اسدی، سوال نپرسیده است. نامزد احراز 
صلاحیت نشده انتخابات فدراسیون فوتبال اضافه کرد:. شواهد 
تاکید بر این دارد اعضای اصلی کمیته بدوی به دلیل ایجاد 
تعارض منافع، صلاحیت نداشته و حق مکاتبه، رای دادن و 

اظهارنظر ندارند. 

امیررضا واعظ  آشتیانی

نامه اخیر فیفا و AFC  مهندسی شده است

 وحید  شمسایی: 

در بدترین شرایط سکان تیم ملی را در دست گرفتم
سرمربی تیم ملی فوتسال در خصوص شرایط 
خود و وضعیت تیم ملی فوتسال صحبت کرد. 
وی اعتقاد دارد: در بدترین شرایط هدایت تیم را 

قبول کردم. 
   چه اتفاقی افتاد که شما وارد عرصه 

مربیگری شدید؟
پیراهن  توانستم  روزی  شاکرم  را  خدا 
مقدس تیم ملی را بر تن و برای کشور و مردمم 
باشگاه  انحلال  بعداز  کنم.  افتخارآفرینی 
»تاسیسات« مجددا به عنوان مربی بازیکن در 
گیتی پسند کارم را شروع کردم و در نهایت در 
پایان فصل نایب قهرمان لیگ شدیم. در زمان 
کفاشیان، ریاست فدراسیون فوتبال، افتخاری، 
رئیس کمیته فوتسال بودند برای حضورم در 
تیم ملی برنامه خواستند و در نهایت برنامه اینجانب 
مورد موافقت فدراسیون قرار گرفت. منوچهری، 
رئیس »تأسیسات دریایی« که معاون وزیر نفت 
هم بودند با حضورم در تیم ملی موافقت نکرد. بعداز 
این موضوع فدراسیون با ناظم الشریعه وارد مذاکره 
شد که در نهایت وی توانست به عنوان سرمربی 
تیم ملی انتخاب و تا سال گذشته سرمربی این تیم 
بودند و خدایی زحمات زیادی کشیدند و به همراه 
تیم ملی افتخارات خوبی از جمله قهرمانی در آسیا 
وسومی در جهان و.... به دست آورد. همیشه گفته ام 
از من بزرگ تر در تیم ملی حضور داشتند، افراد در 
تیم ملی می آیند و می روند. تیم ملی ارثیه پدر کسی 
نیست قطار پیشرفت این تیم هیچوقت متوقف 
نمی شود به این دلیل که این تیم متعلق به مردم 
بزرگ ایران است. در بدترین شرایط موجود سکان 
تیم ملی را در دست گرفتم.  نسلی که واقعا ستاره 
بودند در آسمان این رشته پا به سن گذاشتند. من 
باید با آنها خداحافظی کنم البته آنها همین الان هم 
می توانند حرف اول را در آسیا بزنند، اما ما به دنبال 
جوانگرایی هستیم. حضورم در تیم ملی برای ۲. 5 
سال آینده و بازی های جام جهانی است. از شانس 
من یکسال جام جهانی عقب افتاد، پس پروسه 
حضورم در تیم ملی دو ساله است و ما کار سختی 

در پیش رو داریم.
 معتقدید عدم نتیجه گیری احتمالی در 

جام ملت های آسیا به خاطر تغییر نسل 
خواهد بود؟

خیر، من از ابتدای حضورم در تیم ملی 
می دانستم پایم را کجا گذاشته ام. یک روزی 

بیشترین گل را در فوتسال جهان زده بودم. 
حالا دیگر وظیفه من است که به فوتسال و تیم ملی 

کشورم خدمت کنم، می توان با همین جوان ها 
کارهای بزرگ انجام داد. 

  برنامه آینده شما برای پیشرفت فوتسال 
ایران چیست؟

من به اندازه قراردادی که با فدراسیون دارم باید 
تلاش کنم. فردا اگر نتیجه نگیرم به من می گویند 
خداحافظ؛ از خداحافظی ام ترسی ندارم اما سعی 
می کنم در مقطعی که حضور دارم تغییراتی برای 
موفقیت تیم ملی کشورم انجام دهد. همان ابتدا 
گفتم من هیچ کیسه ای برای تیم ملی ندوخته ام. 
من وظیفه ام است و فوتسال بر گردن من حق دارد 
و تمام تلاشم را برای موفقیت این رشته در سطح 

داخلی و بین المللی انجام می دهم. 
  آیا قول قهرمانی در جام ملت ها را 

می دهید؟
قول قهرمانی دادن انگار رفتن روی مین است. 
یک روزی فوتبال ایران قهرمان آسیا بود اما چند 
سال است که قهرمان نشده ایم. با صراحت می گویم 
اگر ما به فریاد فوتسال نرسیم و همین طور در جا 
بزنیم به راحتی عناوین خود را از دست می دهیم. 

سال  پنجم
شماره   1351

۲ تساوی و سوختن چهار امتیاز در پایان هفته دوم 
آمار خوبی برای پرسپولیس نیست. در بازی با ذوب آهن با 
وجود آنکه حریف ۱۰ نفره شد، اما تنها تیرک دروازه این 
تیم به لرزه درآمد و یک شوت خوب هم زدیم که دروازه بان 
ذوب آهن گرفت. خبری از برتری محسوس نبود. در مصاف با 
فولادخوزستان هم اجازه دادیم تا این تیم خود را در زمین پیدا 
کند و پس از آن گل زدن به چنین حریفی خیلی سخت شد. 
فولاد تیم خوبی است و به دشواری به رقبایش فرصت گلزنی 
می دهد. برابر چنین حریفی باید در همان ۱5 دقیقه ابتدایی 
گل زد تا نتواند فرصت بازیابی در زمین داشته باشد. برخلاف 
کسانی که مدعی هستند یک تیم نیاز دارد چند هفته بگذرد تا 
خود را در زمین پیدا کند و میان بازیکنان درک متقابل شکل 
گیرد بر این باور هستم هماهنگی میان بازیکنان و کادرفنی در 
همان پیش فصل ایجاد می شود به شرطی که اصول و قواعد را 
به درستی پیاده کرد. مطرح کردن حرف های کلیشه ای شاید 
برای کسانی که شناخت کافی از فوتبال ندارند پاسخ مناسبی 
باشد ولی از لحاظ حرفه ای قابل قبول نیست. پرسپولیس 
فاقد برنامه های تاکتیکی متنوع برای رسیدن به گل است و 
آن وقت بهانه فقدان مهاجم گلزن مطرح می شود که با آمدن 
یورگن لوکادیا مشکل گلزنی رفع خواهد شد. وقتی مهاجمی 
که در دو بازی اخیر به میدان رفته به او توپی داده نشده تا 
بتواند برای تیم گلزنی کند، چه فرقی می کند کدام مهاجم 
در ترکیب تیم قرار می گیرد. بدون خلق موقعیت رسیدن به 
گل ممکن نیست.  سپاهان نیز همانند پرسپولیس دو بازی در 
لیگ برتر انجام داده ولی در همین دو هفته نمایشی متفاوت 
با سایر تیم ها ارائه کرده است. ژوزه مورایس نشان داده که 
صاحب سبک است و تحول در بازی های سپاهان را در قیاس با 
فصل گذشته حس می کنیم. این مربی و دستیارانش همانند 
کادرفنی پرسپولیس فرصت داشته تا در کنار بازیکنان خود 
باشد ولی چون اید های مشخصی به آنها ارائه کرده شاهد 
بازی های بهتری از سپاهان در مقایسه با دیگر تیم های 
لیگ برتر هستیم. ریکادرو ساپینتو هم کار خاصی در استقلال 
انجام نداده و شاید زمان بیشتری نیاز دارد تا بتواند ایده های 
خود را به تیمش انتقال دهد ولی نمایشی که استقلال در 
دو بازی این فصل خود داشته دارای ایرادهای زیادی بوده و 
به خصوص در خط دفاعی این تیم ثبات فصل گذشته دیده 
نمی شود. احتمال دارد در آینده ساپینتو بتواند دانش خود را 
به شاگردانش منتقل کند تا شاهد بازی متفاوتی از استقلال 
باشیم.  در دیدار با فولادخوزستان، جواد نکونام دست یحیی 
گل محمدی را خوانده بود و به جای آنکه تدابیر جدیدی را از 
سوی کادرفنی پرسپولیس شاهد باشیم به همان یکی دو 
شیوه ای که از باتدا برای رسیدن به گل داشتیم، اکتفا شد. 
با وجود آنکه مبالغ قراردادهای مربیان و بازیکنان افزایش 
داشته اما پیشرفت مهمی در تیم ندیده ایم. خود بازیکنان هم 
تلاش زیادی برای افزایش کیفیت نمی کنند و خلاقیت حلقه 

گمشده تیم به خصوص در خط میانی شده است.

آرمان ملی: »کریستیانو رونالدو«، برنده 5 
توپ طلا که گفته می شود باشگاه های بزرگ 
اروپایی علاقه ای به جذب وی نداشتند در شرایط 

خوبی به سر نمی برد! 
  رد درخواست 

فهرست باشگاه های حاضر در لیگ قهرمانان 
اروپا که گفته می شود پیشنهاد به خدمت گرفتن 
»کریس« را رد کرده اند؛ طولانی تر می شود. 
رونالدو امسال تابستان به صراحت از تمایل خود 
برای ترک منچستریونایتد خبر داد تا آغازگر 
یکی از جنجالی ترین پرونده های نقل وانتقالات 
تابستانی باشد. پرونده ای که تا این لحظه 
همچنان باز است. رونالدو از عملکرد ناامیدکننده 
یونایتد در فصل -۲۲  ۲۰۲۱ عصبانی بود. 
عملکردی که به کسب مقام ششم در لیگ برتر 
و عدم صعود به لیگ قهرمانان منجر شد. به نظر 
می رسید »کریس« حاضر به بازی کردن در لیگ 
اروپا نیست و یکی از مهم ترین عواملی که باعث 
شد او تصمیم به ترک »یونایتد« بگیرد؛ همین 
بود. در این مدت نام باشگاه های زیادی به عنوان 
مقاصد احتمالی ستاره پرتغالی مطرح شد. 

باشگاه هایی از جمله بایرن مونیخ، اتلتیکومادرید، 
بارسلونا، اسپورتینگ لیسبون و چلسی، اما در 
نهایت به دلیل سن بالای »کریس« و دستمزد 
سنگین او هیچ یک از این شایعات به واقعیت 
تبدیل نشد. در تازه ترین ادعا، شبکه رادیویی 
RMC Sport اعلام کرد باشگاه مارسی هم 
چندی پیش به جذب رونالدو ابراز تمایل کرده 
بود، ولی حالا از تصمیم خود عقب نشینی کرده 
و دیگر حاضر نیست اقدامی رسمی در این باره 
انجام دهد. از سوی دیگر عنوان شد دورتموند 
نمی خواهد مهاجم جدیدی به خدمت بگیرد، 
حتی اگر نامش رونالدو باشد. با وجود مشکلات 
خط حمله دورتموند، مدیران این باشگاه تاکید 
دارند که کریستیانو رونالدو را به خدمت نخواهند 
گرفت و با وجود شایعات فراوان، قرار نیست این 
مهاجم 37 ساله به زیگنال ایدونا پارک بیاید. 
سباستین کل باردیگر فرآیند انتقال «کریس« 

به دورتموند را تکذیب کرده است. 
  منچستر 

منچستریونایتد در حساس ترین دیدار هفته 
سوم رقابت های لیگ برتر دوشنبه شب میزبان 

لیورپول خواهد بود.  این در حالی است که 
شیاطین سرخ دو بازی قبلی شان در این رقابت ها 
را با دو شکست برابر برایتون و برنتفورد به پایان 
برده اند و در شرایطی کاملا بحرانی به سر می برند. 
حواشی و جنجال پیرامون تصمیم رونالدو برای 
جدایی از این باشگاه در پنجره نقل وانتقالات 
زمستانی همچنان ادامه دارد و حالا »رونی« 
نیز به صف منتقدان از رونالدو پیوسته است. این 
مهاجم سابق یونایتد در این باره به تایمز گفت: 
»اگر من جای تن هاخ بودم، رونالدو و مارکوس 
راشفورد را به زمین نمی فرستادم، به نظرم 
اصلی ترین نگرانی  او باید این باشد که انرژی 
لازم را در زمین ایجاد کند. عدم موفقیت یونایتد 
در جذب یک شماره ۹ باعث شد که آنها در بازی 
برابر برنتفورد به رونالدو تکیه کنند، حتی با اینکه 
او زیاد با تیم تمرین نکرده بود. این سرمربی با 
اشاره به عدم آمادگی این بازیکن اظهارداشت: 
»به نظر می رسد که او نیاز به زمان دارد تا بتواند 
آماده شود. تن هاخ نیاز به انرژی زیادی از تیمش 
دارد و این شاید به معنای کنار گذاشتن رونالدو 

از ترکیب باشد.«
  حاشیه جدید؟!

نشریه »سان« انگلیس گزارش داد: »زنی 
از کریستیانو رونالدو شکایت کرده است، وی 
در حال اعتراض به حکم اخیر دادگاهی در 
آمریکاست. بر اساس این گزارش کاترین مایورگا 
برای زنده نگه داشتن ادعای 5۴ میلیون پوندی 
خود از ستاره منچستریونایتد، این پرونده را 
دوباره به جریان می اندازد. رونالدوی 37 ساله 
پیش از این 375 هزار دلار به این زن پس از یک 
ادعای دروغین پرداخت کرده بود، اما شاکی قصد 
داشت با طرح این شکایت جدید 5۴ میلیون  
پوند دیگر از برنده پنج توپ طلا بگیرد. تیم 
حقوقی خانم مایورگا ادعا کرده اند که او با دریافت 

حق السکوت، توافق نامه را تحت  فشار امضا کرده 
است، این زن به همین خاطر این پرونده را دوباره 
به جریان انداخته اند. پیش از این جنیفر دورسی، 
قاضی فدرال حکم داده بود که شکایت مایورگا 
براساس اسناد محرمانه  به دست آمده از راه 
غیرقانونی است که توسط وکیل او به دست آمده 

و همین پرونده او را آلوده کرده است. 
  داستان؟

به گزارش اسپورت ۲۴، مشهورترین فرد در 
جهان تنهاترین فرد است. کریستیانو رونالدو در 
تمام تابستان به دنبال یافتن تیمی برای بازی 
بود ولی موفق نبوده است. مهاجم پرتغالی 
نتوانست به اتلتیکو و چلسی برود، بایرن و حتی 
بوروسیا دورتموند نیز جذب او را رد کردند. 
۴ سال پیش اگر کسی به بوروسیا دورتموند 
پیشنهاد خرید رونالدو را می داد، دورتموندی ها 
چنین پیشنهادی را یک شوخی می دانستند، 
ولی اکنون این پیشنهاد را رد می کنند. فوتبال 
در چهار سال گذشته به سرعت تغییر کرده 
است. توضیح بسیار ساده ای وجود دارد که 
چرا هیچ  تیمی به کریستیانو نیاز نداشت. 
او در فوریه 37 ساله شد. این پرتغالی، یک 
کمال گراست که در تمام دوران کاری خود 
سعی کرده طبیعت را فریب دهد. با این حال 
بالارفتن سن به طور اجتناب ناپذیری اثر خود را 
روی بازی رونالدو گذاشته است؛ کریس کمتر و 
کمتر پرس می کند و کمتر و کمتر گل می زند. 
رکورد گلزنی او در سال قبل کاهش چشمگیری 
داشت. در سن 37 سالگی این مهاجم پرتغالی از 
یک فوق ستاره به یک مهاجم خوب تبدیل شده 
است. او می تواند مثل یک مهاجم خوب باشد اما 
در ازای آن حقوقی غیرمعمول و وضعیت یک 
سوپراستار را طلب می کند. بنابراین سوال این 
است؛ چه تیمی به چنین بازیکنی نیاز دارد؟ 
حتی خورخه مندس، مدیربرنامه قدرتمند نیز 
برای یافتن تیم برای رونالدو ناتوان بوده است. 
حالا کریس یک راه دارد. با این واقعیت کنار 
بیایید که فوتبال او نیز تغییر کرده است و به 
جای اسپورتینگ، به خاورمیانه یا جای دیگر 
برود. اشتیاق زیاد و میل به برتری کریستیانو، او 

را به فوق ستاره بزرگ تبدیل کرد. 


